

COMMITTEE 6: ADMINISTRATIVE AND BUDGETARY

Summary Record of Meetings

COMITE 6: ADMINISTRATION ET BUDGET

Procès-Verbal des Séances

No. 10 Wednesday, 12 December, 1945	No. 10 Mercredi 12 décembre 1945
--	-------------------------------------

TENTH MEETING

Held on Monday, 10 December, 1945, at 5 p.m.

Chairman: Mr. AGHNIDES (Greece).

1. Memoranda from the Advisory Group of Experts concerning chapter VII: Statement by Mr. Biddle

The CHAIRMAN called upon Mr. Biddle, Chairman of the Advisory Group of Experts, to introduce the memoranda concerning the Financial Year, Working Capital Funds, Draft Provisional Financial Regulations, and Travelling Expenses of Delegations (Documents PC/AB/29, PC/AB/30, PC/AB/31, PC/AB/32), which had been submitted to the Committee by the Group and would be considered at the next meeting of the Committee.

Mr. BIDDLE explained that these papers, which represented the unanimous opinion of the Advisory Group, related to paragraphs 3-4, 22-25, 30 and 18 of section 2 of chapter VII respectively. Recommendations concerning the Interim Budget (paragraphs 18-21, chapter VII, section 2), Staff Grading (paragraphs 13-16, chapter VI, section 1) and Salary Scales, Allowances and a Staff Pensions scheme (paragraphs 20-21, chapter VI, section 1) which had also been referred to the Advisory Group would be shortly forthcoming.

2. Continuation of Discussion of chapter VI of the Report by the Executive Committee: paragraphs 22-26, section 2 (Administrative Structure of the Secretariat)

The Committee had before it a proposed redraft of paragraphs 22-26, section 2 (Document PC/AB/27). It had been submitted by the Chairman and represented the result of prolonged consultations among several delegations. It offered a reconciliation between the majority and minority views on the structure of the Secretariat as expressed in the Report by the Executive Committee and between the different views set forth in Documents PC/AB/16, PC/AB/17 and PC/AB/22, put forward by the Delegations of the U.S.A., U.S.S.R., and Canada respectively, and in recent debates in the Committee. Although it had many of the demerits of a compromise solution, the Chairman hoped that it might receive unanimous approval since it provided substantial agreement on an important question on which there had been considerable variance of opinion. He added that a genuine spirit of co-operation had been shown in negotiating this compromise.

DIXIEME SEANCE

Tenue le lundi, 10 décembre 1945 à 17 heures.

Président: M. AGHNIDES (Grèce).

1. Aide-mémoire du Groupe consultatif d'Experts concernant le chapitre VII: Exposé de M. Biddle

Le PRÉSIDENT prie M. Biddle, Président du Groupe consultatif d'Experts, de présenter l'aide-mémoire concernant l'exercice financier, le fonds de roulement, le projet de règlement financier provisoire et les frais de voyage des délégations (Documents PC/AB/29, PC/AB/30, PC/AB/31, PC/AB/32), soumis par le groupe et qui viendront en discussion à la prochaine séance du comité.

M. BIDDLE explique que ces documents, qui traduisent l'opinion unanime du Groupe d'Experts, ont trait aux paragraphes 3 et 4, 22 à 25, 30 et 18 de la section 2 du chapitre VII, respectivement. Les recommandations concernant le budget préliminaire (paragraphes 18 à 21, chapitre VII, section 2), le classement du personnel (paragraphes 13 à 16, chapitre VI, section 1), les échelles de traitement, indemnités et la caisse des pensions du personnel (paragraphes 20 et 21, chapitre VI, section 1) qui avaient également été renvoyés au Groupe consultatif, seront bientôt déposées.

2. Suite de la discussion du chapitre VI du Rapport du Comité Exécutif: paragraphes 22 à 26, section 2 (Organisation administrative du Secrétariat)

Le Comité est saisi d'un projet de nouvelle rédaction des paragraphes 22 à 26 de la section 2 (Document PC/AB/27). Ce projet, qui a été soumis par le Président, est le fruit d'échanges de vues prolongés entre de nombreuses délégations. Il concilie les vues de la majorité et de la minorité sur l'organisation du Secrétariat telles qu'elles s'expriment dans le Rapport du Comité Exécutif les opinions énoncées dans les documents PC/AB/16 PC/AB/17 et PC/AB/22 présentés par les délégations des Etats-Unis, de l'Union Soviétique et du Canada respectivement ainsi que celles qui ont été formulées au cours des récents débats du Comité. Cette rédaction a sans doute les défauts d'un compromis mais le Président espère qu'elle n'en recueillera pas moins l'approbation unanime du Comité car elle consacre le large accord intervenu au sujet d'une question importante sur laquelle on avait enregistré des divergences d'opinion considérables. Un véritable esprit de collaboration s'est manifesté pendant les négociations concernant ce compromis.

In the course of discussion, several delegates expressed their readiness to accept the proposed text in its entirety. In stating the principle that each organ has at its disposal the services of the whole Secretariat, a staff structure was established which would be administratively efficient, economical, and flexible. At the same time, the provision of special staff for the exclusive use of the Security Council recognized the unique responsibilities of that organ. The Delegates for Australia, Belgium, Chile, China, New Zealand and Venezuela, while in general agreement with the proposal, would have liked to see certain extual modifications.

-Fears were expressed that the text might be interpreted as detracting from the General Assembly's prerogatives in security matters. It was pointed out that the significance of the proposed text should not be exaggerated, and that the text could in no way affect the powers or functions of any of the organs or the manner in which they would work, these matters being covered in the Charter and in the provisional rules of procedure of the organs concerned, and that it should be considered simply as a practical method by which the Secretariat would be enabled to work.

Decision : The redraft of paragraphs 22-26 of section 2 (PC/AB/27) was adopted unanimously, on the understanding that the sense of the reservations referred to above should be mentioned in the record.

The meeting rose at 7.25. p.m.

Au cours de la discussion, plusieurs délégations font connaître qu'elles acceptent intégralement le texte proposé. En énonçant le principe que chaque organisme aura à sa disposition les services de l'ensemble du Secrétariat, l'on a établi une organisation administrative qui sera à la fois souple économique et d'un bon rendement. En même temps, le fait qu'un personnel spécial est prévu à l'usage exclusif du Conseil de Sécurité consacre les responsabilités toutes particulières de cet organe. Les délégués de l'Australie, de la Belgique, du Chili, de la Chine, de la Nouvelle-Zélande et du Venezuela, tout en étant d'accord d'une façon générale sur la proposition, auraient aimé qu'on y apportât certaines retouches.

Des craintes sont exprimées touchant l'interprétation du texte qui risque de ne pas respecter les prérogatives de l'Assemblée Générale dans les questions de sécurité. On signale que le sens du texte envisagé ne sera pas forcé et que ce texte ne peut aucunement porter atteinte aux pouvoirs ou aux fonctions de l'un quelconque des organes, ni à ses méthodes de travail car ces questions sont réglées par la Charte et par les règlements intérieurs provisoires des organes intéressés. Il ne faut y voir que l'énoncé d'une méthode pratique permettant au Secrétariat de vaquer à son travail.

Décision : La nouvelle rédaction des paragraphes 22 à 26 de la section 2 (PC/AB/27) est adoptée à l'unanimité, étant entendu que le sens des réserves enregistrées plus haut sera consigné au procès-verbal.

La séance est levée à 19 h.25.